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Bibliografia polskich prac botanicznych z zakresu systematyki roślin 
i geobotaniki za lata 1945—1980, dotycząca obszarów pozakrajowych.

W roku 1956 w Instytucie Dendrologii Polskiej Akademii Nauk w Kórniku utworzony został Zakład Systematyki i Geografii, którego tematyka badawcza poświęcona była systematyce i chorologii drzew i krzewów występujących w dzikim stanie w Polsce. Z biegiem lat za­kres badań uległ znacznemu poszerzeniu i objął również południowo- -zachodnią Azję i wschodnie Sródziemnomorze. Te nowe zainteresowania oraz znaczny wzrost publikacji dotyczących tych właśnie obszarów stał się zachętą do ich podsumowania w formie bibliografii.Wydaje się jednak, że taka bibliografia powinna obejmować nie tylko publikacje dendrologiczne, ale powinna stanowić całość dorobku pol­skiego w dziedzinie systematyki roślin i szeroko pojętej geobotaniki. Obejmuje ona więc prace polskich botaników aktualnie pracujących w kraju, opublikowane zarówno w Polsce jak i zagranicą. W zestawieniu tym pominięto jednak prace czysto morfologiczne i anatomiczne, oraz prace z zakresu paleobotaniki, uwzględniono natomiast te, które wpraw­dzie w dużym stopniu dotyczą samej Polski, lecz tematycznie wybiegają po za jej granice. Tytuły prac podane są w języku, w którym zostały ogłoszone, a w przypadku prac drukowanych po polsku zamieszczono w nawiasie tytuł obcojęzyczny, według załączonych do tych prac stresz­czeń *.

* Autor dziękując wszystkim za okazaną pomoc w zestawieniu tej bibliografii 
zwraca się z prośbą o nadsyłanie uwag i uzupełnień, a także danych o publikacjach 
ogłoszonych drukiem po roku 1980, celem przygotowania w późniejszych latach 
suplementu.

Bibliografia ta daje przegląd kierunków zainteresowań polskich bo­taników w zakresie grup systematycznych roślin jak i obszarów geogra­ficznych (szczególnie tropikalna Afryka, południowo-zachodnia Azja, Bałkany, Mongolia, Spitsbergen).
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Instytut Dendrologii PAN' 
62-035 Kórnik

Bibliography of Polish botanical works in the field of plant systematics 
and geobotany for the years 1945 - 1980 dealing with flora of foreign 

countries

Summary

In 1956 in the Institute of Dendrology of the Polish Academy of Sciences 
in Kórnik the Section of Plant Systematics and Geography was established. The 
research assignement of the section was do consider the systematics and choro­
logy of trees and shrubs occurring in the wil’d state in; Poland. With years the 
scope of research was much enlarged to include also southwest Asia and the 
eastern Mediterranean region. These new interests and the considerable increase 
in the number of publications concerning these regions became an incentive to 
summarize them in the form of a bibliography.

It appears, however, that such a bibliography should include not only dendro- 
logical publications but should constitute an overall review of Polish achievements 
in the field of plant systematics and geobotany in the wide senee. The biblio­
graphy includes works of Polish botanists currently working in the country, 
published both at home and in foreign journals. In the list, however, strictly 
morphological and anatomical works have been excluded, as well as those con­
cerning paleobotany, however, the list includes those which while concerning 
mainly Poland extend in scope beyond her borders. The titles of papers are 
given in the language of the publication and in the ease of papers in Polish 
a foreign language title is also included depending on the language of the- 
summary.

The bibliography presents the scope of interest of Polish botanists in the 
various systematics groups and for various regions (particularity tropical Africa, 
southwest Asia, the Balkans, Mongolia, Spitzbergen).

Библиография польских ботанических работ по систематике растений. 
и геоботанике за 1945 -1980 гг. по иностранным районам

Резюме

В 1956 году в Институте Дендрологии Польской Академии Наук в Курнике была 
организована Лаборатория систематики и географии, исследовательской проблема­
тикой которой является систематика и хорология деревьев и кустарников встреча­
ющихся в естественном состоянии в Польше. Со временем проблематика работ была 
значительно расширена. В нее вошли также исследования юго-западной Азии и во­
сточного Средиземноморья. Эта новая проблематика и появление значительного коли­
чества публикаций по этим районам побудило нас к подведению их итогов в виде- 
библиографии.
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Нам кажется однако, что в состав такого рода библиографии должны войдти не 
только дендрологические публикации, но она должна являться итогом польских до­
стижений по систематике растений и широко понимаемой геоботанике. Таким образом 
в нее вошли труды польских ботаников работающих в настоящее время в Польше 
и за ее пределами. В эту сводку не включены однако работы по классической мор­
фологии и анатомии а также труды по палеоботанике, но учтены те. которые хотя 
и касаются в большей степени Польши, но тематически выходят за ее пределы. 
Названия работ приводятся на языке, на котором они были опубликованы, а в случае 
работ вышедших на польском языке в скобках помещено название на иностранном 
языке соответствующем имеющемуся в данном труде резюме.

Эта библиография дает возможность ознакомления с направлениями работ поль­
ских ботаников по систематическим группам растений и географическим территориям 
(особенно тропическая Африка, юг о западная Азия, Балканы, Монголия, Шпицберген).
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